
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 

 

 

Datum: 19 december 2023 

Aan de voorzitter van de raad 

Steller van de vragen: Job Halkes  

Politieke partij: CDA Lansingerland 

Onderwerp: Diftar, het eerste jaar 

Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 
1. Wat doet het college tegen klachten van stank van de vaste, groene gft-

containers? 
2. Kan het college toezeggen komende zomer extra rondes te rijden als de 

temperaturen stijgen? En kan dat ook voor de gft-kliko’s? 
3. Omwonenden van de vaste, groen gft-containers in onder meer de Gouden 

Uilenbuurt zien dat er in deze bakken meer verdwijnt dan gft-afval omdat de 
paslezer ontbreekt. Waarom zijn niet alle gft-containers in de gemeente 
voorzien van een paslezer? Om hoeveel containers gaat het? En wanneer zijn 
alle containers in de gemeente voorzien van een goede paslezer? 

4. Eerder dit jaar hebben inwoners met een beperking en ouderen geklaagd bij de 
gemeente over de hoge groene vaste GFT-containers. Hen is toegezegd dat 
onderzocht zou worden of er een meer toegankelijkere variant mogelijk was. 
Het CDA Lansingerland is voorstander van een inclusief afvalbeleid. Hoe ver is 
het college met het aan de bewoners toegezegde onderzoek? 

5. Hoeveel boetes voor bijplaatsing, verkeerd aanbieden etc. zijn er uitgeschreven 
tussen 1 januari en 1 oktober? En hoe verhoudt zich dat tot dezelfde periode van 
de jaren 2019, 2020, 2021 en 2022? 

6. Hoeveel capaciteit is er beschikbaar voor handhaving op afval? En hoe verhoudt 
zich dat met de eerdere jaren zoals in vraag 8 aangegeven? 

7. Heeft het college kennisgenomen van het artikel in De Telegraaf van 30 
augustus met de kop ‘Afval scheiden is een grote bende: veel plastic wordt 
alsnog verbrand’? 

8. Kan het college aangeven hoeveel ladingen pmd, textiel, GFT en papier er door 
de inzamelaar zijn afgekeurd de eerste drie kwartalen van 2023. Zijn deze 
afgekeurde ladingen al meegenomen in de prijsstelling van 2024?  

9. Het terugdringen van PMD-vervuiling kan alleen door strikte controles, zo staat 
in het artikel. Als voorbeeld wordt de gemeente Aan en Hunze genoemd. Is het 
college ook hier van plan zulke strikte controles op zakken uit te gaan voeren? 
Zo nee, hoe denkt het college dan de kwaliteit van het PMD te kunnen 
verbeteren? 

10. Is het college bereid te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om pmd niet 
meer in zakken maar op een andere manier in te zamelen, zodat de ergernis 
over afval in de straten door kapotte zakken en te vroeg buiten hangen van 
zakken kan worden opgelost? Zo nee, waarom niet? 

11. Volgens hoogleraar Gradus in hetzelfde artikel kunnen machines beter scheiden 
dan mensen. Betere reststromen is goed voor het milieu, het belangrijkste 



criterium wat betreft het CDA Lansingerland om te kiezen welk afvalsysteem er 
na 2026 moet komen. Kan het college onderzoeken wat het per inwoner gaat 
kosten als er wordt overgestapt op nascheiding, net zoals de gemeente 
Voorschoten onlangs heeft gedaan?  

12. Diverse inwoners zeggen dat ze ontmoedigd worden om klachten in te dienen of 
horen niets als ze een klacht indienen. Onder meer inspreekster mv Van As bij 
de gemeenteraad op 29 juni sprak daar ook al over. Wat vindt het college 
daarvan? Welke afspraken zijn er gemaakt over klachtafhandeling? 

13.  Uit het onderzoek Waardering openbare ruimte Lansingerland 2023 blijkt op 
pagina 6 dat het aantal mensen dat ontevreden is over de inzameling van het 
huisvuil is gestegen van 9 naar 22 procent. Hoe verklaart het college deze forse 
stijging? 

14. Op pagina 8 van hetzelfde onderzoek lezen we dat het aantal mensen dat 
zwerfafval aantreft is gestegen van 31 naar 39 procent. In Berkel en Rodenrijs 
zelfs van 31 naar 43 procent. Hoe verklaart het college deze stijging? 

15. Onze fractie is op uitnodiging van de Vlaardingse SGP/ChristenUnie op bezoek 
geweest in de Haringstad. Daar hebben ze bij restafvalcontainers een klein 
klepje in de deur gemaakt waar kleine beetjes restafval – zoals zwerfafval – 
kunnen worden ingegooid als je even je pas niet bij je hebt. Een mooie 
oplossing, want de vuilnisauto rijdt toch al voor deze containers en de straten 
worden schoner. Ook ontlast het de openbare prullenbakken, die daardoor 
minder vaak geleegd hoeven te worden. Is het college bereid deze Vlaardingse 
vinding ook voor gebruik in Lansingerland te onderzoeken? Zo nee, waarom niet? 

16. Het college beloofde eerder dit jaar de beveiliging van de afvalpas te 
verbeteren. Toch blijkt het systeem nog lek te zijn, zo blijkt uit de uitzending 
van Het Raadhuis op RTV Lansingerland op 6 december jl. De gemeente gaf 
daarin toe dat tenminste 7 keer de pas is gekopieerd. Wanneer is de pas echt 
veilig? 

17. Vertrouwen in een systeem valt of staat met de betrouwbaarheid ervan. In 
gesprekken met inwoners en ook op internet valt op dat mensen zich niet 
herkennen in de cijfers van de afvalteller. Herkent het college deze signalen? En 
zo ja, wat wordt er gedaan om deze inwoners te helpen? 

18. Graag ontvangt onze fractie van het college een tabel waarin uitgesplitst is 
hoeveel keer er restafval is aangeboden per huishouden. (Toelichting: Hoeveel 
huishoudens hebben 0 keer restafval aangeboden, 1 keer, 2 keer, etc) 
 



Toelichting 
Het afgelopen jaar heeft de fractie van het CDA Lansingerland de invoering van 
Diftar op de voet gevolgd. Talloze gesprekken hebben we gevoerd met inwoners die 
sinds 1 januari de gevolgen merken van het nieuwe afvalbeleid. Daarbij hebben wij 
gekeken of er structurele zaken spelen die nu niet op orde zijn. 
 

Het is goed om te constateren dat een deel van de klachten die begin dit jaar 
speelden, zijn aangepakt, zoals het versmallen van de openbare prullenbakken. 
Toch zijn er een aantal klachten die weer of nieuw zijn komen bovendrijven. Zo 
klaagden omwonenden van de groene, vaste gft-bakken over stankoverlast op 
warme, zonnige dagen waardoor ze niet prettig op balkon of tuin kunnen zitten. 
Bovendien is een deel van deze containers niet voorzien van een paslezer, waardoor 
inwoners zien dat anderen er ook ander soort afval ingooien zoals zakjes 
hondenpoep en flesjes. Dat is bijvoorbeeld het geval in de Gouden Uilenbuurt. 
 

Een andere structurele klacht is de afhandeling van de PMD-zakken. Helaas houden 
niet alle inwoners zich aan de tijdstippen die er voor staan. Daarnaast zijn de 
zakken doelwit van vogels, maar ook van mensen die blikjes en flesjes eruit halen 
voor het statiegeld. Dat zorgt, zeker met winderig weer, voor een bende in de 
straten. 
 

Daarnaast onthulde Joost Smits in het TV-programma Het Raadhuis op 6 december 
dat in tenminste 7 gevallen de afvalpas is gekopieerd. Op internet staan bovendien 
tientallen reacties van inwoners die aangeven dat hun restafvalteller niet klopt..  

 

 

Wijze van indienen van schriftelijke vragen: 

(art. 37, derde lid Reglement van orde van de raad). 

 


